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Z obecního zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Chvaleč se konalo 12. listopadu 2019.   
Přítomno bylo všech 9 zastupitelů a 3 občané obce.  

Zastupitelstvo obce schvaluje:  

- dofinancování nákupu dopravního automobilu do plné výše z vlastních zdrojů. 
- prodej p. p. č. 93 a st. p. č. 94, katastrální území Chvaleč. 
- prodej p. p. č. 37, katastrální území Chvaleč.  
- návrh odměn dobrovolníkům a aktivistům z obce za rok 2019. 
- prodej vyřazené obecní elektroniky.  

Usnesení v plném znění je vyvěšeno na úředních deskách obce. 
Příští zasedání ZO se koná v úterý 10. prosince 2019. Srdečně zveme.  

 
Informace o platbách 

Platí se vodné za období jaro – podzim 2019. Výjimkou však není nezaplacené vodné ani z jarního odečtu. 
Upozorňujeme všechny případné zájemce, že všechny platby na obecním úřadě bude možné v letošním roce zaplatit 
pouze do středy 18. 12. 2019. Ve čtvrtek bude pokladna odvezena do Trutnova a platit bude možné opět až od 
ledna 2020. V tomto případě ale musí poplatník počítat již s penále.  

 
Platby přes účet  
     Pro zájemce, kteří chtějí poplatky a platby obci zaslat internetovým bankovnictvím na účet obce - číslo běžného 
účtu obce je 5128601/0100. Variabilním symbolem plátce v případě občanů zde trvale žijících je vždy jeho rodné 
číslo uváděné bez lomítka a do popisu plátce je vždy (!) nutné uvést jméno a příjmení. Doporučujeme předem 
tento způsob zaplacení domluvit telefonicky nebo e-mailem s paní Alexandrou Dvořákovou (499 892 114 nebo e-
mail: podatelna@wo.cz), aby Vaše platba byla bez problémů zaevidována a zejména u vodného, aby plátce vůbec 
věděl, jakou částku za vodu má zaslat.  
 

Víceúčelové hřiště ve Chvalči osvětleno 
Obec Chvaleč nechala na nově vybudovaném víceúčelovém hřišti/kluzišti ve Chvalči zřídit večerní osvětlení. Bylo 
nutné položit nově přívodní kabely do země a zároveň přitom byla vytvořena i odvodňovací drenáž do potoka, aby 
ze silnice nestékala voda ke kluzišti při silnějších deštích. Plochu nyní osvětlují čtyři pozinkované sloupy s LED 
osvětlením. V instalovaném rozvaděči byla navíc namontována i požadovaná zásuvka na 230 Voltů pro připojení 
např. hudebního přehrávače. Realizaci provedla f. Štěpánský a Fišer z Trutnova za celkové náklady 124.876,24 Kč.  

 

Námět na kulturní a investiční akce na rok 2020 
Vyzýváme opět občany, kteří mají nějaký nápad či představu, jaké investiční nebo kulturní akce by mohly být 
realizovány v roce 2020, aby své nápady sdělili na obecní úřad nebo předsedovi výboru místního hospodářství obce 
Ing. Konířovi do konce letošního roku. Zároveň vyzýváme všechny pořadatele kulturních nebo sportovních akcí na 
příští rok, aby zpracovali a předali do konce letošního roku plán jimi pořádaných kulturních akcí s případným 
finančním požadavkem nebo dopadem na rozpočet obce v roce 2020. V případě opomenutí se pak může stát, že 
akce nemusí být příští rok ze strany obce podpořeny, protože s nimi nebude počítáno. 
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Kácení po obci 
 
Obec Chvaleč vyzývá majitele zahrad a pozemků 
v obci, aby si zrevidovali stav svých stromů a keřů, 
zejména poblíž komunikací, domů a elektrického 
vedení. Silné vichřice jsou u nás poslední dobou běžné 
už několikrát do roka a včasným odstraněním 
přerostlých dřevin nebo jejich redukcí se dá předejít 
opravdu velkým nepříjemnostem. Za případnou 
škodu nese zodpovědnost vždy majitel pozemku, na 
kterém stromy a keře rostou.  
Obec si v letošním roce nechala zpracovat plán péče 
o obecní zeleň, který schválilo zastupitelstvo obce na 
svém říjnovém zasedání. Jsou zde zahrnuty všechny 
stromy a keře na důležitých obecních pozemcích, 
případně na pozemcích, které obec smluvně užívá 
(např. zahrada Mateřské školy). Ačkoli se někteří naši 
občané považují za naprosté odborníky na růst a 
pěstování dřevin a vědí nejlépe, co se s kterým 
stromem má v obci dělat nebo nejlépe nedělat, 
zvolilo zastupitelstvo obce jinou cestu a najalo si 
odbornou firmu. Arboristou byly prohlédnuty 

všechny stromy a keře v zájmových lokalitách a dále 
stanoveny postupy péče a naléhavosti případných 
pěstebních zásahů. V několika případech bylo 
navrženo skácení – u stromů s naléhavostí č. 1. 
Jednalo s o stromy nebezpečné, neprosperující, 
ohrožující okolí a veřejná prostranství, dále stromy 
uschlé, napadené houbami nebo hmyzími škůdci. 
Tyto stromy a keře byly skáceny v uplynulých dnech a 
nyní bude následovat jejich úklid. V jarním období 
bude následovat další zásah u vybraných dřevin 
s naléhavostí č. 2, kdy budou po plném olistění řešeny 
bezpečnostní řezy, zdravotní řezy a případně 
zpevňující vazby. Žádný strom nebo keř neroste 
věčně, má svoji dobu, kdy roste a kdy už začíná 
odumírat. I stromy a keře potřebují údržbu, aby 
mohly bezpečně plnit svoji funkci pro své okolí. Díky 
nevhodným zásahům nebo ořezáním z dob minulých 
je hodně stromů zejména ve školní zahradě znatelně 
poškozeno. Budou nutné i nové výsadby, abychom 
těm, co jednou přijdou po nás, předali stromy a 
keřové porosty zdravé a dobře založené.  

 
 

Nabídka prodeje dříví 
Obec Chvaleč nabízí 27,73 m3 smrkového dříví (kulatina o délce 4 metry), které je připraveno na odvozním místě u 
silnice na Debrném. Cena prodávaného dříví je 17.960 Kč vč. DPH 21%, dopravu si musí zajistit odběratel sám. Po 
předchozí domluvě však není problém předat kontakty na různé dopravce dříví. Dříví lze využít na prkna, případně 
na palivo. Více informací u starosty obce.  
 

Zimní přikrmování ptáků  
Pomalu se blíží zima a neškodí si připomenout zásady správného přikrmování našich malých opeřenců. Je mnohem 
lepší krmit ptáky pouze slunečnicí, která jim poskytne téměř vše potřebné, nežli riskovat jejich zdraví tvrdým 
pečivem a jinými zbytky ze stolu. Chcete-li jim v nadcházejícím zimním období pomoci a přilepšit, použijte jakákoli 
semena – mák, proso, konopí, len, obilí – a ořechy, jen nesmí být slané. I nepatrné zrnko soli může ptáka velikosti 
sýkorky zabít! Do krmítek patří i lůj (nejraději mají hovězí), kousky syrového masa a čerstvé či sušené ovoce nebo 
nastrouhaná mrkev. Tyto potraviny v původním, syrovém a neochuceném stavu ptákům neuškodí, ale musejí být 
kvalitní a nesmějí se kazit.  
 

Adventní trh v Petříkovicích a rozsvícení vánočního stromečku 
I letos Spolek přátel pod Jánským vrchem zve na již tradiční malý adventní trh do Petříkovic na parkoviště vedle 
kovodílny p. Přívratského. Trh se koná v sobotu 30. listopadu a začíná už od 16:00. K dostání jako každoročně budou 
drobné dárkové předměty s vánoční tématikou, dále proběhne ochutnávka doneseného cukroví a jiných vánočních 
dobrot, ty prokřehlé zahřeje svařené víno, grog, čaj nebo ohřátá medovina. V 18:00 bude rozsvícen vánoční 
stromeček v obecním parčíku a následovat bude zpívání hudebního souboru Asinus musicus ze ZUŠ Trutnov ve 
vedlejší kapli Sv. Rodiny. Srdečně zvou pořadatelé. 
 

Mikuláš 
Tradice se mají dodržovat, a proto Vám i v letošním roce nabízíme návštěvu Mikuláše se svou andělsko-pekelnou 
družinou. Stačí se objednat (605 88 06 88) do 30. listopadu 2019 a nechat nadílku v blízkosti dveří.    SDH Chvaleč 
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Advent Wroclaw 
V sobotu 14. prosince 2019 pořádá Spolek přátel pod Jánským vrchem z Petříkovic a Obec Chvaleč zájezd do 
adventní Wroclawi. Cena zájezdu 250 Kč/osoba, cena cestovního pojištění 30,- Kč/osoba. Peníze se skládají 
dopředu, vzhledem k pojištění je nutné nahlásit i datum narození. Zájemci se mohou přihlásit přímo u p. Petra 
Kurice osobně, telefonicky do 30. 11. 2019. Tel. číslo: P. Kuric 604 236 748. Bližší informace budou poskytnuty 
počátkem prosince. 

 
 

Pozvánka na předvánoční večírek 

 
Vážení starší spoluobčané obou obcí, 

ve středu 18. 12. v 16.00 hodin se koná  v hospodě U Podkovy ve Chvalči tradiční posezení, 

na které jste srdečně zváni. 

Vzájemné setkání zpříjemní s programem soubor ProMusica a podávané občerstvení. 

V případě potřeby odvozu občanů z Petříkovic hlaste požadavek na tel. č. 775 642 335. 

                       Na vaši účast se za sociální výbor těší Věra Férová. 
 

 

Knihovna děkuje  
Chtěla bych poděkovat panu starostovi a celému jeho kolektivu, neboť pod jeho vedením naše obec opravdu 
vzkvétá a mění se jen k lepšímu. Speciálně chci poděkovat za to, že naše knihovna prošla zásadní změnou. Máme 
nové regály, počítač a tiskárnu. Je jen obrovská škoda, že knihovna není plně využívána, přestože každý týden, což 
je úterý od 16.30 do 18.00 hodin, je doplňována o nové tituly  se snahou cíleně vybírat tak, aby byli uspokojeni 
všichni čtenáři podle jejich vkusu. Dále můžete využívat několik titulů časopisů, a to vše za roční poplatek 20 Kč. 

Doufám tedy, že přivítáme nové čtenáře, hlavně děti, neboť literatura jim nabízí mnoho zážitků a přínos čtenářství 
nemusíme rozebírat. 

Tak na shledanou v knihovně. 

         Jitka Jaklová 

 

 

Poděkování 
 

Děkujeme panu starostovi a všem, co se podíleli na úpravě "sáňkařské" dráhy u fotbalového hřiště.  

Chvalečské děti 

 
Děkujeme panu Brnčovi za udržování cesty přes pole nad rodinnými domy směrem ke hřišti. Vážíme si 
toho, že nemusíme s dětmi chodit po silnici.          

ZŠ a MŠ Chvaleč 

 
 
 

Omezení ordinační doby 
Dne 2. a 3.1.2020 (čtvrtek a pátek) nebudou v provozu naše ordinace. 

V případě akutního zdravotního problému navštivte odpovídající ambulanci v nemocnici. 
MUDr. Ladislav Záveský 

Omezní ordinační doby také naleznete na www.venkovskylekar.cz 

 

http://www.venkovskylekar.cz/
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Zahájen vánoční prodej ryb 
Líheň v Petříkovicích oznamuje občanům, že od 1. 12. 2019 lze zakoupit či objednat ryby. V nabídce je kapr, amur 
a pstruh. Kontaktní telefon: 720 073 300.  

Otevírací doba:  1. 12. - 18. 12.     10 : 00 – 14 : 00 hodin 
                                 19. 12. - 23. 12.    8 : 00 – 16 : 00 hodin 

 
 
 

Jubilea v listopadu: 

   Kuric František        Novotný Ervín 

 Srdečně gratulujeme a přejeme mnoho životní pohody, štěstí a především stálého zdraví! 
 
     V souvislosti s nařízením ohledně zpracování osobních údajů můžeme veřejně poblahopřát pouze tímto způsobem a pouze některým 
jubileím. A to bez udání data narození a věku. Pokud by někdo dal písemný souhlas, můžeme zveřejnit i věk. V případě, že si někdo nepřeje, 
aby mu bylo takovouto formou veřejně poblahopřáno, prosím, aby mi toto sdělil. Děkuji. Za Sociální výbor Eva Binková 

 

 
 

Zprávičky z naší školičky 
 

 
 
 ... a na kalendáři je listopad   
   Básničku nám tentokrát nachystala paní vychovatelka Petra:   
 
Podzimní Chvaleč 

Ve Chvalči se listí barví, 
 vítr fouká ze strání, 
 ve družině nás to baví - 
 nejvíc listí hrabání. 

Kupky máme za chvilku, 
 Skáčem do nich s radostí, 
 taky jednu malou šipku, 
 listí hezky zašustí.

 
   Vždycky začínáme o tom, co se dělo minulý měsíc po uzávěrce Chvalečáku:  
 
   23. 10. jsme s paní vychovatelkou připravili ve škole dílničku s tatínky. Potřebovali jsme plechovky, tavicí pistoli, 
šroubovací víčka, uzávěry z lahví, korálky a vrtačku. Vyráběli jsme robůtky, sovičky, pejsky i slony. Šlo nám to všem 
moc dobře a výrobky se povedly.                                 Rozárka    
 
   24. 10. bylo hezky a celá škola vyrazila na vlastivědnou vycházku do okolí Chvalče. Ušli jsme velký kus cesty - až ke 
státní hranici s Polskem. Svačili jsme v lese, taky jsme sportovali (lezli jsme na stromy, ale jenom kousek), běhali 
jsme o závod a pak už jsme šli na oběd do školní jídelny. Líbilo se nám to.          Dáňa 
 
   31. 10. dopoledne bylo ve škole divadlo. Byla to pohádka O vodníkovi a mlynáři. Nechtěli se spolu skamarádit a 
dělali si naschvály, a to si myslím, nebylo správné. Nakonec je ale jejich děti usmířili a všechno dobře dopadlo.   
               Marťa 
 
  Ten samý den odpoledne bylo velké "Dýňování". Sešli jsme se na školní zahradě v maskách. Nejdříve jsme šli 
vydlabávat dýně. Potom jsme si vyrobili čepice a zasoutěžili jsme si. Ten, kdo splnil všechny soutěže, dostal odměnu. 
Když se setmělo, šli jsme na lampionový průvod, který končil na novém hřišti a tam jsme pozdravili podzim.    
             Adámek 
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   Říjen byl plný akcí, ale my neošidíme ani listopad:  
 

7.11.   -  Byli jsme  hrabat listí na školní zahradě a bylo to veselé, hrabaly děti se všemi učiteli, velcí kluci tahali listí 
v plachtách na velkou hromadu, která se odveze traktorem. Udělali jsme si také obří kupu a skákali jsme do ní. 
Moc hezky to vonělo a šustilo a o tom složila paní vychovatelka básničku.      Maruška 

 
   11.11.  -  Připomněli jsme si svátek sv. Martina (náš Martin nám přinesl bonbóny) a také jsme vyráběli  
                   z keramiky. 
 
   27.11.  -  Budou od 14.30 ve škole rozhovory s rodiči, aby věděli, jak se nám daří  učení, co jsme se za                    
      1. čtvrtletí naučili. 

               A na to se zeptala i Vanesska M. našich prvňáčků: " Co nového jste se naučili?"                                                 

    Rozárka: naučila jsem se pěkně malovat 

    Terezka: já umím psát příklady                                            ... a všichni už umíme něco přečíst!  

    Daník:  naučil jsem se nová písmenka  
 
O 2. třídě nás informovala Vaneska T.:   "Známe slova podřazená, dobře čteme, píšeme diktáty,   
                                                                         počítáme do 20, ve škole se nám líbí." 
                                                                  
3. třídu zastoupil Ondra:   "Umíme násobilku 7, známe větu jednoduchou a souvětí a začínáme se  
                                                        učit o České republice."  
 
4. třída nezůstala pozadu a Adélka H. řekla:  "Dělíme se zbytkem do 100, píšeme si zápisy o  
                              přírodě, vyprávíme si o počátcích českého státu, rozdělujeme předložky a předpony." 
 
za 5. třídu prozradil Flóra:  "Učíme se o Habsburcích, opakujeme slovní druhy, bojujeme se     
                  zdvojenými hláskami, známe jednotky objemu, zlomky a učíme se o nerostech a horninách." 
             
 
           Lístečky z ankety nám sdělily, že vaším nejoblíbenějším obdobím je jaro a s ním i léto (stejný počet bodů) a z 
podzimního ovoce vyhrály s obrovským náskokem - ořechy ! 
 
          Teď se podívejte na listopadový obrázek, je to koláž, a vytvořil ji Štěpán. 
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           Nyní je čas na náš listopadový rozhovor, který vedla Johanka a zeptala se paní Simony Smyčkové, která vaří 
v jídelně naší školy a školky.  
 
Otázka č. 1  "Které jídlo máte nejraději Vy sama a které nejraději vaříte?" 

     " Mám ráda řízek a bramborový salát a vařím nejraději to, co vám dětem nejvíc chutná - čínu s rýží." 

Otázka č.2 : "Co Vás napadne nejdříve, když se řekne listopad?"  

     "Barevné stromy a blíží se Vánoce."     
                    Děkujeme za rozhovor. 
 

A jak jsme vybírali my?  Protože zase nevaříme tak často, volili jsme jenom jídlo, které máme nejradši. 
Uhádnete, co to je? Ano, správně - svíčková! 

A se slovem listopad si představíme hlavně barevné listí. 

Jak už všichni víte, budou stejné otázky i pro vás, naše čtenáře. Už se těšíme na vaše odpovědi a v příštím, už 
prosincovém,  Chvalečáku prozradíme výsledky. 

  
          A nakonec zase obrázek    

 

      
 
  
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Chtěla bych poděkovat paní Daně Kavanové z hájenky (babi Daně) za organizaci a vedení „tvořivého 
psaní“ do Chvalečáku, za podílení se na mimoškolních akcích a za veškerou podporu naší školy. 

Eva Binková 
 
 

Toto vydání připravili – Bc. Tomáš Prouza, Mgr. Eva Binková. 
CHVALEČÁK - zpravodaj OÚ Chvaleč. Tiskne a vydává Obecní úřad.  

Reg. číslo RR/21/94/HB. Ročník XXIV. Odpovědná redaktorka - Mgr. Eva Binková,  
542 11 Chvaleč 77. Grafické úpravy – Bc. Barbora Binková. 

 

  Adam 


